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LI  Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 26 lutego 2018 roku w sali konferencyjnej Urzędu 

Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200,  a zakończono o godz. 

1430.  

 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański dokonał otwarcia LI Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum, 

przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

 

 Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

 

Ad. 2. Uroczyste wręczenie tytułu „ Zasłużony dla Miasta Iławy” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że na dzisiejszej Sesji 

zostanie wręczony Tytuł Zasłużonego dla Miasta Iławy dla Pani Ireny Nowickiej. Uroczystej nominacji 

dokonał Burmistrz Miasta Iławy Adam Żyliński i Przewodniczący Rady Wojciech Szymański. 

Burmistrz Miasta Iławy Adam Żyliński przybliżył działalność pani Ireny Nowickiej. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański odczytał treść z dyplomu. 

Pani Irena Nowicka dokonała podsumowania swojej działalności  oraz złożyła podziękowanie. 
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Ad.3. Przyjęcie porządku obrad  LI Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zaproponował wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6 

podpunkt 18 projekt uchwały w sprawie:   

-wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych „Iławskich Wodociągów” spółki z ograniczoną odpowiedzialnością na lata 2018-

2021. 

Uchwała rutynowa, cyklicznie przyjmowana przez Radę Miejską w Iławie. 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku powyższej uchwały został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański podał pod głosowanie porządek obrad 

uwzględniający wprowadzoną do niego zmianę został przyjęty pozytywnie jednogłośnie w 

następującym brzmieniu:                                                                                                                                                                  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Uroczyste wręczenie tytułu „Zasłużony dla Miasta Iławy”.  
3. Ustalenie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu z L Sesji. 
5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez GM Iława. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029, 
2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok, 
3) zmiany uchwały nr VI/46/15 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 23 lutego 2015 r.  w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, 

4) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym placówkom wychowania  przedszkolnego oraz 
szkołom, dla których Gmina Miejska Iława jest organem rejestrującym oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

5) organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej oraz organizacyjnej niektórym 
jednostkom organizacyjnym Gminy Miejskiej Iława, 

6) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków i innych 
składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę Miejską 
Iława, 

7) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Ziemowita, 
8) nabycia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Gdańskiej, 
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9) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Sikorskiego, 
10) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Lipowy Dwór, 
11) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Sobieskiego, 
12) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława, 
13) powołania doraźnej Komisji do spraw zmiany Statutu Miasta Iławy, 
14) udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu na funkcjonowanie biura w Brukseli, 
15) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na realizację zadania publicznego o charakterze 

ponadgminnym, określonego w art. 4 ust. 1 pkt. 33 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie, 

16) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak”, 
17) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na szkolenie dzieci i młodzieży w zakresie żeglarstwa. 
 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 
8. Interpelacje i zapytania radnych 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
10. Wnioski mieszkańców Iławy 
11. Komunikaty i oświadczenia 
12. Zamknięcie obrad  LI Sesji 

 

 

 Ad. 4. Przyjęcie protokołu z  L Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół z  L Sesji Rady 

Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego 

protokołu, w związku z czym protokół uważa się za przyjęty.  

 

 

Ad.5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez GM Iława 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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INFORMACJE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

Sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez GM Iława 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Poddane pod głosowanie jawne „.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez GM Iława” zostało 

przyjęte pozytywnie jednogłośnie.  

 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

w szkołach prowadzonych przez GM Iława stanowi załącznik Nr 4  do protokołu. 

 

 

Ad.6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029, 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej 
miasta na lata 2018-29 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 
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W dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmian                        

w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2018-29. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 

21 radnych.  

 

Uchwała Nr LI/ 430/18 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 

2018-29 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok, 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku. Poprosił 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki 
 

zmian w budżecie miasta na 2018 rok 
Pozytywnie bez 

poprawek 
Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach „za” podjęła uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie miasta na 2018 rok. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała Nr LI/ 431/18 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok stanowi załącznik nr 6 
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do protokołu. 

 

 

3) zmiany uchwały nr VI/46/15 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
zmiany uchwały nr VI/46/15 Rady Miejskiej w 
Iławie z dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 
wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od 
opłat, jak również trybu ich pobierania 
 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie zmiany 
uchwały nr VI/46/15 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr 
VI/46/15 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
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warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.  Skład 
rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/432/18 w sprawie zmiany uchwały nr VI/46/15 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 23 lutego 2015 
r.  w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
 

 
 

4) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym placówkom wychowania  
przedszkolnego oraz szkołom, dla których Gmina Miejska Iława jest organem 
rejestrującym oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystania, 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
niepublicznym placówkom wychowania  
przedszkolnego oraz szkołom, dla których 
Gmina Miejska Iława jest organem 
rejestrującym oraz trybu przeprowadzania 
kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystania, 
 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym placówkom wychowania  przedszkolnego oraz 
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szkołom, dla których Gmina Miejska Iława jest organem rejestrującym oraz trybu przeprowadzania 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. . Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 
radnych.  

 

Uchwała LI/433/18 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym placówkom 
wychowania  przedszkolnego oraz szkołom, dla których Gmina Miejska Iława jest organem 

rejestrującym oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 
stanowi załącznik nr  do protokołu. 

 

 
5) organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej oraz 

organizacyjnej niektórym jednostkom organizacyjnym Gminy Miejskiej Iława, 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
organizacji wspólnej obsługi finansowo – 
księgowej, administracyjnej oraz 
organizacyjnej niektórym jednostkom 
organizacyjnym Gminy Miejskiej Iława 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem udział wzięli. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że na komisji RGBiF zwrócono uwagę, ze uchwała nie zawiera 

paragrafu, który mówi o utracie mocy, do uchwały zostanie dopisany paragraf 5 o treści: 

Traci moc uchwała Nr XXX/262/16 Rady Miejskiej w Iławie z dnia 26 września 2016 roku w sprawie 

organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej oraz organizacyjnej niektórym 

jednostkom organizacyjnym Gminy Miejskiej Iława. 

Radna Ewa Jackowska zgłosiła, że  poprawki powinny być dostarczane radnym przed Sesją, tak aby 

mogli się z nimi zapoznać. 

Przewodniczący KRGBiF Roman Brzozowski powiedział, że uwaga została zgłoszona na komisji, 
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natomiast meritum uchwały pozostaje niezmienione. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie 

organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej oraz organizacyjnej niektórym 

jednostkom organizacyjnym Gminy Miejskiej Iława. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 434/18 w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej 

oraz organizacyjnej niektórym jednostkom organizacyjnym Gminy Miejskiej Iława stanowi załącznik nr  9 

do protokołu. 

 

 
6) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Miejską Iława, 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
ustalenia regulaminu określającego wysokość 
oraz szczegółowe warunki przyznawania 
dodatków i innych składników wynagrodzenia 
nauczycielom zatrudnionym w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Miejską Iława 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali. 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że podwyżki są lokalne i związane są z faktem niskich 

wynagrodzeń nauczycieli. Zawód nauczyciela wcale nie jest łatwy, a szczególnie teraz. Sumy, które 

dostali nauczyciele są zadawalające, ale nie do końca. Państwo nie przewiduje podwyżek. 
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Podziękowała. Jest to zasługa władz samorządu. 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański powiedział, że o 1 kwietnia będą  podwyżki dla 

nauczycieli. 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że jeszcze ich nie ma. Musza być czarno na białym.  

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków i innych 

składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę Miejską 

Iława. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/435 /18 w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Miejską Iława stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

 
 

7) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Ziemowita, 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

zbycia prawa własności nieruchomości 
położonych przy ul. Ziemowita 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i jednym „wstrzymującym” podjęła 

uchwałę, w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Ziemowita . Skład rady 

21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 436/18 w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Ziemowita 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 
 

8) nabycia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Gdańskiej, 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

nabycia nieruchomości położonej w Iławie 
przy ul. Gdańskiej 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie przy 1 
wstrzymującym 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę, 

w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Gdańskiej. Skład rady 21, obecnych 21, 

głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 437/18 w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Gdańskiej stanowi 
załącznik nr  12 do protokołu. 
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9) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Sikorskiego, 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

zbycia prawa własności nieruchomości 
położonych przy ul. Sikorskiego, 
 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie zbycia 
prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Sikorskiego.. Skład rady 21, obecnych 21, 
głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 438/18 w sprawie stanowi zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. 
Sikorskiego, załącznik nr  13 do protokołu. 

 

 
 

10) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Lipowy Dwór, 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

zbycia prawa własności nieruchomości 
położonej przy ul. Lipowy Dwór 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie zbycia 

prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Lipowy Dwór. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 

21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 439/18 w sprawie stanowi zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Lipowy 

Dwór załącznik nr  14 do protokołu. 

 

 
 

11) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Sobieskiego, 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

zbycia prawa własności nieruchomości 
położonej przy ul. Sobieskiego 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 
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Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „przeciwnym” podjęła uchwałę, w 

sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Sobieskiego. Skład rady 21, 

obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 
Uchwała LI/ 440/18 w sprawie stanowi zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. 

Sobieskiego  załącznik nr  15 do protokołu. 
 

 

 
12) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława, 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

dzierżawy nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Miejskiej Iława 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie przy 1 
wstrzymującym 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

Radna Ewa Jackowska zapytała o wysokość dzierżawy dla firmy POL-MAK i pana Klukowskiego. 

Zapytała o wysokość dzierżawy dwóch działek przy ulicy Ziemowita oraz przy ulicy Wiejskiej. 

Kierownik GMK Wiesław Pieńczewski wyszedł sprawdzić. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że można głosować uchwałę, a  informacja może dotrzeć później. 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę, 

w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława. Skład rady 21, 

obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 441/18 w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 

stanowi załącznik nr  16 do protokołu. 

 

 
 

 
13) powołania doraźnej Komisji do spraw zmiany Statutu Miasta Iławy, 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w uchwale zmienia się propozycja 

przewodniczącego komisji, będzie nim Andrzej Pankowski. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

powołania doraźnej Komisji do spraw zmiany 
Statutu Miasta Iławy 
 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że na komisji odbyła się dyskusja w różnych kierunkach. Za 

względu na zmianę ustawy powołanie komisji staje się celowe. Statut dotyczy przyszłej Rady wiec 

potrzebne są szersze informacje. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że konieczne są zmiany w Statucie. Wiele 

rzeczy się zmieni. Są propozycje zmian, złożone przez mieszkańców np. składanie wniosków pod 
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uchwały. Wprowadzane jest nowe prawo wyborcze. Komisję czeka ciężka praca oraz duże pole do 

popisu. Statut będzie służył nowym pokoleniom, które będzie mogło w przyszłości go zmienić. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 19 głosach ,,za”, 1 „wstrzymujący” i 1 „ przeciwny” 
podjęła uchwałę, w sprawie powołania doraźnej Komisji do spraw zmiany Statutu Miasta Iławy 
przewodniczącym został radny Andrzej Pankowski. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 442/18 w sprawie powołania doraźnej Komisji do spraw zmiany Statutu Miasta Iławy, 
stanowi załącznik nr  17 do protokołu. 

 

 
 

14) udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu na 
funkcjonowanie biura w Brukseli, 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Warmińsko-Mazurskiemu na funkcjonowanie 
biura w Brukseli, 
 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem udział wzięli: 

Przewodniczący Komisji OKSiT Edward Bojko powiedział, że Bruksela posiada duże środki 

finansowe, że środki z samorządów nie powinny tam iść. Ale od pewnego czasu te środki wracają, jako 

zwielokrotnione, to radny zmienia zdanie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Zakrzewska powiedziała, że od 12 lat glosuje przeciwko, ponieważ 

do tej pory nikt  nie przyjechał i powiedział na co idą pieniądze. 
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Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że w Brukseli jest biuro wymyślone przez kolejnych Marszałków, 

w który pracują 2-3 osoby, które pilnują spraw naszego regionu, stąd jest ta składka. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał jak przeliczana jest składka? 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że przeliczanie odbywa się według klucza. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę, 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu na funkcjonowanie 
biura w Brukseli.  Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 443/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-
Mazurskiemu na funkcjonowanie biura w Brukseli, 

stanowi załącznik nr  18 do protokołu. 

 

 
 

15) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na realizację zadania publicznego 
o charakterze ponadgminnym, określonego w art. 4 ust. 1 pkt. 33 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Iławskiemu na realizację zadania publicznego 
o charakterze ponadgminnym, określonego 
w art. 4 ust. 1 pkt. 33 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na realizację zadania publicznego o charakterze 

ponadgminnym, określonego w art. 4 ust. 1 pkt. 33 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/ 444/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na realizację 

zadania publicznego o charakterze ponadgminnym, określonego w art. 4 ust. 1 pkt. 33 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie stanowi załącznik nr  19 do protokołu. 

 

 
16) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak”, 

 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

udzielenia pomocy finansowej Związkowi 
Gmin „Jeziorak 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak . Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 

radnych.  
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Uchwała LI/445 /18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak stanowi 

załącznik nr  20 do protokołu. 

 

 
 

17) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na szkolenie dzieci i młodzieży 
w zakresie żeglarstwa. 
 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Iławskiemu na szkolenie dzieci i młodzieży 
w zakresie żeglarstwa. 
 

Pozytywnie 
bez poprawek 

Pozytywie przy 1 
wstrzymującym 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na szkolenie dzieci i młodzieży w zakresie 
żeglarstwa.  . Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LI/446 /18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na szkolenie dzieci 
i młodzieży w zakresie żeglarstwa stanowi załącznik nr  21 do protokołu. 
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18) wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych „Iławskich Wodociągów” spółki z ograniczoną odpowiedzialnością na 

lata 2018-2021 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat nie był 

omawiany na komisjach w dniu 19, 20 i 22 lutego bieżącego roku. Poprosił Prezesa Iławskich 

Wodociągów o przedstawienie tematu.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że w 2016 roku radni głosowali nad uchwałą 

określającą taryfy na 2017 rok. Ustawodawca postanowił inaczej i do 12 marca trzeba ustalić nową 

uchwałę. Nowy wieloletni plan rozwoju i modernizacji został przedłożony. Nowa ustawa obowiązuje od 

12 grudnia 2017 roku. Natomiast w obiegu funkcjonuje projekt rozporządzenia w sprawie ustalania taryf 

za wodę i ścieki. Projekt rozporządzenia został opublikowany 7 lutego. Ustawodawca zmienił czas 

obowiązywania taryf za wodę i ścieki z jednego roku na trzy lata. Aktualna taryfa będzie obowiązywała 

do 30 czerwca br. Do 12 marca należy złożyć do organu regulacyjnego Wody Polskie nowe taryfy. 

Jednym z obligatoryjnych załączników do planu taryfowego jest wieloletni plan rozwoju i modernizacji 

infrastruktury wodociągowej. Plan na 2017 rok został zrealizowany w 100%, w planie z 2018 roku 

zostały stonowane wydatki. Kolejne lata 2019, 2020 do czerwca 2021 zostają przedłożone. Bez 

powyższej uchwały nie można złożyć wniosku. 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem udział wzięli: 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał, czy ze zmianą uchwały nastąpi zmiana taryfy. 

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że w roku 2017 i 2018 nie były zmienione 

taryfy, ale niestety o zmianie taryf decydować będą Wody Polskie.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Prasek zapytała, jakiemu ministrowi podlegają? 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że podlega Ministerstwu Żeglugi. 

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że amortyzacja środków trwałych 

pozyskanych ze środków Unijnych była liczona po stronie kosztów, w tej chwili jest propozycja, aby 

środki unijne były zaangażowane, amortyzacja nie będzie wliczana.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał, czy można nie uchwalić uchwały. 

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że jest taki obowiązek. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Anna Zakrzewska zapytała, czego w najbliższym czasie mogą 

spodziewać się mieszkańcy. Jakich skutków finansowych? 

 Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że do czerwca nic, natomiast później nie 

będzie na to wpływu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Prasek powiedziała, że Rozporządzenie jeszcze nie weszło, nie 

obowiązuje.  

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że trzeba przygotować, jeżeli ktoś ustala z 

góry. 

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że zrozumiał, że jest to powrót do epoki Stalina czyli kołchozu. Ktoś z 

góry będzie nami zawiadywał, Iławskie Wodociągi mogą mieć dobre wyniki, przyjdzie cena ustalona 

przez ustawodawcę. Tam nie ma człowieka, tam jest ustawodawca. Radny nie oczekuje odpowiedzi, 

pytanie było retoryczne. 

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że jest zobligowany do złożenia wniosku w 

terminie do 12 marca. Jak do tej pory nikt nie będzie przeciwko mieszkańcom. Spółka prawa 

handlowego musi zarabiać. Do tej pory głównym udziałowcem jest Gmina Miejska Iława. Spółka działa 

przede wszystkim nie w swoim interesie tylko mieszkańców. Spółka działa prawidłowo, jak do każdego 

domu dopływa dobrej jakości woda oraz spółka obiera i oczyszcza ścieki. Do tej pory udawało się 

własnymi siłami usuwać awarie. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że na dzisiaj jest prośba do Rady Miejskiej, by pomogła złożyć 

wniosek w terminie do 12 marca we fragmencie dotyczącym wieloletniego planu. Będzie jeszcze czas i 

sposobność powrotu do omawiania tematu. 

Radny Grzegorz Przytuła powiedział, że dokumenty są przygotowane na podstawie obowiązującej 

ustawy. Musimy złożyć wniosek w konkretnym terminie. Niewiadomo co będzie dalej. Należy pochylić 

się nad tym i przegłosować, aby złożyć kompletny wniosek. Co będzie dalej nie zależy od Rady ani 

Prezesa? 

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg podziękował za głosy wsparcia. 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że takie uchwały były już podejmowane systematycznie.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański przypomniał, że rada uchwala plan wieloletni.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, żeby Prezes przedstawił konkretne zmiany, jakie zostały 

dokonane w obecnej uchwale w stosunku do poprzedniej. 
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Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że poprzedni plan opiewał na rok 2017 i 

2018, w tej chwili doszedł rok 2019 i 20. Nowością jest plan na rok 2019 i 2020. Plan cztero czy 

pięcioletni jest trudny do ustalenia. Rok 2017 został zrealizowany w 100%. Rok 2018 został 

zmodernizowany: doszła budowa sieci wodociągowej na ulicy Górnej i Radomskiej w Iławie. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że to są tylko prognozy i plany, proszę nie zapominać, że życie 

jest pełne tępa. Rozbudowa jest przewidziana na ul. Górnej, za chwilę będzie temat dzikich pól, gdzie 

rozwijają się dwa zakłady Radex i Konstal. Plany będą się zmieniać. 

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że zmiany mieszczą się w przewidzianym 

zakresie. Złożony na taryfę wodną wniosek obejmuje okres trzech lat zaplanowane modernizacje muszą 

być zrealizowane. Opracowany plan jest minimalistyczny, ponieważ może być zagrożenie 

niezrealizowania lub wzrost taryf za wodę.  

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że zagubił się i poprosił o odpowiedź „w dwóch żołnierskich słowach”. 

Usłyszał o podwyżkach, a tu nie o to chodzi. Każdy jest za modernizacją.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że uchwalana uchwała jest cykliczną w samorządach w całej 

Polsce. Nawiązanie Prezesa do pewnej niepewności było niepotrzebne. Poprosił o przyjęcie uchwały 

oraz nieprzywiązywanie się zbytnie do planu ponieważ co rusz są różne niespodzianki. Była rozmowa o 

sieci sanitarnej koło Dworca, okazało się, że trzeba tam odciąć, takie zdarzenia będą zmieniać koszty.  

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Zakrzewska zapytała, czy na pewno plan modernizacji można 

modyfikować, czy jest sztywny do wykonania. 

Prezes Iławskich Wodociągów Jerzy Biereg powiedział, że na ten moment nie ma takiej pewnej 

wiedzy. Teraz plan jest potrzebny do złożenia wniosku. Jak będzie w przyszłości, niewiadomo? 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Zakrzewska powiedziała, że powinien być to plan minimum. 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że nastąpiło rozdrobnienie, sprawa jest prosta. Plan w 

rzeczywistości może ulegać zmianie. Kosztorysy i życie mogą przynieść zmiany.  
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę, 

w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych „Iławskich Wodociągów” spółki z ograniczoną odpowiedzialnością na lata 2018-

2021. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Uchwała LI/447 /18 w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych „Iławskich Wodociągów” spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością na lata 2018-2021 stanowi załącznik nr  21 do protokołu. 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański ogłosił przerwę do godziny 13:15.. 

 

Ad.7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy 

wzięli udział między innymi w: 

• spotkaniu dot. zagospodarowania terenu przy ul. Jasielskiej 

• spotkaniu z emerytowanymi pracownikami Urzędu Miasta Iławy 

• spotkaniu z PKP w sprawie przyłączy sieci kanalizacyjnej do dworca w związku z nową 

inwestycją na tym terenie 

• spotkaniu z Pawłem Szczerbakowem w sprawie parowozu przy Dworcu Głównym 

• spotkaniu ze Starostą Powiatu Iławskiego, Markiem Polańskim w sprawie realizacji inwestycji 

pn.: „Utworzenie węzła integracyjnego systemów komunikacyjnych w południowej części miasta 

- zagospodarowanie przestrzeni publicznej przy dworcu PKP" 

• wizycie w zakładzie POL-MAK 

• spotkaniu Noworocznym Burmistrza Miasta Iławy 

• spotkaniu w sprawie organizacji Dnia Dziecka 

• spotkaniu organizacyjnym w sprawie Lotniczej Majówki 2018 

• spotkaniu z Antonim Kwaśniewskim, prezesem Stowarzyszenia „Dzieci Wojny” dot. służby 

zdrowia 
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• spotkaniu ze Specjalna Strefą Ekonomiczną w sprawie przyszłości wybranych terenów 

inwestycyjnych 

• naradzie dot. ROD „Truskawka” w sprawie drogi wewnętrznej na Ogrodach 

• spotkaniu z Komisją Mieszkaniową w sprawie odwołań od decyzji mieszkaniowych 

• spotkaniu z Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej Urzędu Marszałkowskiego Woj. 

Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie, Lidią Wójtowicz w sprawie przyszłej absorpcji 

europejskiej dla Iławy 

• spotkaniu ze Stanisławem Piaskiem w sprawie 20-lecia  Iławskiego Klubu Sportu, Kultury 

Fizycznej i Turystyki Niewidomych i Słabowidzących "MORENA" 

• spotkaniu z Wiceprzewodniczącym Zarządu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego 

„Czyste Środowisko”, Janem Leonowiczem w sprawie nieczystości wywożonych z cmentarza 

• spotkaniu z Aliną Skotarczyk ze Szkoły Podstawowej nr 5, w sprawie obchodów Święta 

Konstytucji 3 Maja 

• spotkaniu z prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej „Przyszłosć”, Zbigniewem Miecznikowskim w 

sprawie omówienia ewentualnych wspólnych przedsięwzięć inwestycyjnych w kolejnych latach 

• spotkaniu w sprawie Ekomariny w kontekście pozyskania środków na szkółkę żeglarską 

• spotkaniu z Elżbietą Czujkowską-Neścior w sprawie dofinansowania Stowarzyszenia SART 

• spotkaniu z Dariuszem Kruszyńskim z Zakładu Karnego  w Iławie w sprawie konkursu sieci 

Zakładów Karnych i aresztów w Polsce pt.: „Moje miasto, gmina, powiat na pocztówce” 

• spotkaniu w sprawie organizacji Zawodów SWIMRUN przy udziale Iławskiego Centrum Sportu, 

Turystyki i Rekreacji 

• spotkaniu z Waldemarem Myślińskim z Rady Rodziców Samorządowej Szkoły Podstawowej  

nr 3 w sprawie nakładów modernizacyjnych planowanych dla szkoły 

• spotkaniu z Edwardem Jasikiem w sprawie omówienia tegorocznych zawodów regatowych 

służby więziennictwa z całej Polski 

• spotkaniu z pracownikami Zakładu Karnego dot. ćwiczeń antyterrorystycznych, które odbędą 

się w maju br. i problemem zamknięcia ulicy 1 Maja na czas ich trwania  

• spotkaniu z prezesem Iławskich Wodociągów, Jerzym Biereg  w sprawie wspólnych inwestycji z 

miastem 
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• spotkaniu „3 maratony” dot. wspólnych przedsięwzięć miasta Iławy, Ostródy i Grudziądza pod 

przewodnictwem Pawła Hofmana  

• spotkaniu z Wojciechem Kopeciem w sprawie Biegu Nocnego IPB 

• spotkaniu z p.o. Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Iławie, Kamilem 

Szczechem oraz Dyrektorem Iławskiego Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji, Wojciechem 

Żmudzińskim w sprawie Lotniczej Majówki 

• spotkaniu z dyrektorami szkół 

• spotkaniu z Komendantem Powiatowej Policji w Iławie, Robertem Mikusikiem oraz Dyrektorem 

Iławskiego Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji, Wojciechem Żmudzińskim w sprawie 

Lotniczej Majówki 

• spotkaniu z urzędnikami wyborczymi w Urzędzie Wojewódzkim w Elblągu 

• Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Iławie 

• Święcie Szkoły Podstawowej związanym z obchodami 545. Rocznicy urodzin Patrona Mikołaja 

Kopernika 

 

 

Wydział Komunikacji Społecznej 

1. Wydział przygotował prezentację podsumowującą rok w Urzędzie. Prezentacja jaki i filmy 

promocyjne miasta zamieszczone są na kanale -YouTube Miasto Iława, na który łatwo można 

przejść ze strony Urzędu Miasta - www.ilawa.pl. Prezentacje zamieszczone są także  

na stronie - www.ilawa.pl w zakładce aktualności.   

2. W dn. 17.01.2018 r. Burmistrz wraz ze Skarbnikiem Miasta podpisali umowę z Samorządem 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na dofinansowanie usług opiekuńczych związanych  

z teleopieką. 

3. W okresie międzysesyjnym Wydział pracował nad przygotowaniem plakatów informujących  

o imprezach kulturalno-sportowych i innych cyklicznych wydarzeniach odbywających się  

w Iławie, organizowanych przez miejskie jednostki organizacyjne w lutym 2018 r.. Plakaty 

zostały przekazane do odpowiednich jednostek i wywieszone na terenie całego miasta oraz  

w autobusach komunikacji miejskiej.  Dostępna jest także wersja internetowa plakatu na stronie 
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Urzędu Miasta - www.ilawa.pl oraz na stronach internetowych i portalach społecznościowych 

jednostek podległych.  

4. Trzy maratony łączą siły we wspólnej promocji.  

Burmistrz Miasta Iławy zaprosił włodarzy Grudziądza i Ostródy do zjednoczenia sił podczas 

promocji Półmaratonów . Spotkało się to z aprobatą burmistrza Ostródy i prezydenta 

Grudziądza. W wyniku partnerstwa, działy promocji i działy sportu poszczególnych miast, 

rozpoczynają wspólne imprezy promocyjne wydarzeń biegowych. Iławska impreza  

pt. „Myślenie  - To łączy biegaczy i szachistów” odbędzie się w dniu 17.02.2018 r. w Galerii 

„Jeziorak”. Jest to turniej szachowy pod patronatem Burmistrza Iławy, Adama  Żylińskiego, 

Burmistrza Ostródy, Czesława Najmowicza i Prezydenta Grudziądza, Roberta Malinowskiego. 

5. Wydział wraz z Miejskim Inspektoratem Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego 

przeprowadzili akcję „Bezpieczne Ferie”. Każda osoba zainteresowana uzyskaniem 

bezpłatnych odblasków dla swoich podopiecznych, mogła je otrzymać w Informacji Turystycznej 

w Iławie. Do naszych mieszkańców trafiło 400 chust odblaskowych, 500 opasek odblaskowych i 

ok. 2000 szt. breloków odblaskowych.  

6. Wydział w ramach akcji „Ferie w Iławie” zorganizował dwie wycieczki z przewodnikiem miejskim 

z cyklu „Zimowe oblicze Iławy”. Wycieczki cieszyły się zainteresowaniem zarówno 

mieszkańców jak i przybyłych gości. Łącznie w wycieczkach wzięło udział 50 osób.  

7. Wydział przygotowując się do sezonu turystycznego, zamówił dodruk materiałów promocyjnych 

miasta, które przeznaczone będą do rozdawania. „Niezbędnik Turysty” wersja polska  - 7000 

szt., „Orientuj się w Iławie”  - 200 szt., „Co by było gdyby” -  2000 szt. Wszystkie publikacje 

zostały zaktualizowane. 

8. Przy współpracy z Informacją Turystyczną w Iławie przygotowywane są plany miasta  

w formacie A2 wyrywane. W chwili obecnej dokonywana jest korekta i nanoszone są zmiany na 

plan miasta. Zamówiono druk  10.000 szt. map wyrywanych, do rozdawnictwa w IT Iława, dla 

hoteli, pensjonatów, przystani i ośrodków turystycznych. Zamówiono także 500 szt. planów 

miasta składanych format B2, do rozdawnictwa w Urzędzie Miasta i do kupienia w Informacji 

Turystycznej 

9. Rozpoczęto także prace nad wydaniem Albumu „Iława inspiruje…” , album fotograficzny 

formatu A4 , szyty poziomo, 72 strony. W albumie wykorzystane będą zdjęcia zakupione  

w roku 2017. Wydany zostanie w trzech wersjach językowych. Planowany termin realizacji tego 
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zadania to czerwiec 2018. Album będzie można kupić w Informacji Turystycznej w Iławie. 

Wydział będzie posiadał także egzemplarze darmowe do rozdawania dla przybyłych gości, jako 

prezenty.  

 

 

Wydział Bieżącego Utrzymania 

 

1. Przeprowadzono przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż drewna pozyskanego z lasu 

komunalnego stanowiącego własność Gminy Miejskiej Iława przy ul. Biskupskiej. Łączna 

wylicytowana kwota za sprzedaż 63,17m3 drewna: 13.475,46 zł brutto. 

2. Rozstrzygnięto przetarg na naprawy (remonty) nawierzchni utwardzonych dróg i chodników, 

naprawy i wymianę znaków drogowych pionowych oraz oznakowania poziomego ulic miasta Iławy 

zarządzanych przez Gminę Miejską Iława w roku 2018 zgodnie z poniższym: 

Część 1 - remonty nawierzchni utwardzonych dróg i chodników ulic Iławy  - wygrał 

Wielobranżowy Zakład Usługowo-Produkcyjny i Handlowy „SPOMER” Sp. z o.o.,  

ul. Biskupska 7, 14-200 Iława za cenę brutto: 287.667,38 zł 

Część 2 - remonty oznakowania pionowego - wygrał Wielobranżowy Zakład Usługowo-

Produkcyjny i Handlowy „SPOMER” Sp. z o.o., ul. Biskupska 7, 14-200 Iława za cenę 

brutto: 80.275,95  zł 

Część 3 - wykonanie oznakowania poziomego ulic miasta Iławy - wygrało P.H.U. DARO Dariusz 

Linowski, Warpalice 18, 87-340 Osiek za cenę brutto: 39.170,67 zł 

 

 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

1. W dn. 16.01.2018 r. podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej inwestycji  

pn. „Doposażenie boiska sportowego przy ul. Odnowiciela w Iławie” – inwestycji realizowanej  

w ramach budżetu obywatelskiego. Umowę podpisano na kwotę 7 000,00 zł brutto z firmą  

PP Studio Sp. z o.o. z Gdyni. Termin realizacji projektu to 18.05.2018 r. 

2. W dn. 18.01.2018 r. podpisano umowę na sporządzenie projektu zamiennego dla inwestycji  

pn. „Budowa ulicy Sybiraków w Iławie”. Zmiana dotyczy części projektu – branży elektrycznej, 
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zmianie ulegnie technologia oświetlenia, z lamp zasilanych panelami fotowoltaicznymi  

na oświetlenie typu LED. Umowę podpisano na kwotę 1 845,00 zł brutto z firmą DAN-TOR  

Sp. z o.o. z Iławy. Termin realizacji projektu zamiennego to 28.02.2018 r. 

3. W dn. 19.01.2018 r. podpisano umowę z firma JL Jarosław Lewiarz z Piątnicy Poduchownej  

na roboty budowlane inwestycji pn. "Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej 

 - Szkoła Podstawowa nr 2 w Iławie". Wartość umowy to 4 250 036,85 zł. Termin realizacji robót 

budowlanych - do 23.08.2019 r. 

4. W dn.  26.01.2018 r. podpisano umowę na dostawę i montaż dwóch tablic informacyjnych dla 

inwestycji pn. "Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej - Szkoła Podstawowa  

nr 2 i nr 4". Umowę podpisano na kwotę 1500,00 zł. 

5. W dn. 29.01.2018 r. po przeprowadzonych negocjacjach podpisano umowę na wykonanie 

dokumentacji projektowej „Modernizacji Miejskiej Biblioteki Publicznej – Przebudowy Domu 

Weterana” z firmą RESTUDIO Sp. z o.o. z Gdańska, zwycięzcą konkursu architektonicznego. 

Koszt wykonania dokumentacji projektowej wynosi 369 000,00 zł brutto. Termin realizacji umowy 

- 9 miesięcy licząc od daty podpisania umowy.  

 

 

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

1. W okresie sprawozdawczym odbyło się:  

I. posiedzenie Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie – 

06.02.2018 r., 

II. posiedzenie Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – 06.02.2018 r.  

2. Wydarzenia, które odbyły się w okresie sprawozdawczym: 

I. Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie, zorganizował 

zimowisko dla dzieci z Klubu Aktywności „JUNIOR”. W okresie ferii zimowych odbyły się 

dwa turnusy – I turnus w dniach 22.01. – 26.01.2018 r.; II turnus w dniach   

29.02. – 02.02.2018 r. Dzieci objęte opieką wychowawców Ośrodka Psychoedukacji 

uczestniczyli w zajęciach profilaktycznych, zabawach ruchowych oraz atrakcyjnych 

zajęciach poza terenem Ośrodka.    

II. W dn. 26.01.2018 r. oraz 16.02.2018 r. odbyły się pierwsze spotkania turniejowe „FIFA 18 

– Liga na Chełmińskiej” w grupach A i B. Celem wydarzenia jest przede wszystkim dobra 
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zabawa, ale również nauczenie uczestników racjonalnego korzystania z nowoczesnych 

technologii i zasad gry fair play. 

3. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w Ośrodku Psychoedukacji, przeprowadzono 

warsztaty dla dzieci i młodzieży z iławskich szkół: 

– „Agresja w nas i wokół nas” – 5 klas 

– „Integracja” – 2 klasy 

4. Szkolenia w których uczestniczyli pracownicy: 

I. W dn. 30.01..2018 r. Przewodnicząca oraz Sekretarz Miejskiej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych uczestniczyli w szkoleniu – „Zmiany w ustawie o Wychowaniu 

w trzeźwości”.  

II. W dn. 07.02.2018 r. Przewodniczący oraz Wiceprzewodnicząca Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie brali udział  

w szkoleniu – „Kwestie sporne w procedurze Niebieskiej Karty”. 

 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

1. W dniach 22.01. - 02.02.2018 r.  odbywały się zajęcia dla dzieci i młodzieży z rodzin 

pozostających pod opieką Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie. Podopieczni  

Świetlicy Środowiskowej "MOPSIK", podczas trwania ferii zimowych mogli skorzystać z wielu 

atrakcji, m.in.: 

• warsztatów kulinarnych, które odbywały się na terenie świetlicy; 

• różnych turniejów sportowych, gier planszowych, zabaw integracyjnych, konkursów, 

zajęć plastycznych, muzycznych, tanecznych itp., które odbywały się na terenie 

świetlicy; 

• warsztatu break dance, które odbyły się w Osiedlowym Domu Kultury; 

• seansów filmowych, które podopieczni obejrzeli w Kinoteatrze „Pasja”; 

• zajęć na basenie; 

• wyjścia na lodowisko; 

• warsztatu Aikido, które odbyło się w Osiedlowym Domu Kultury; 
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• wycieczki autokarowej do Aquaparku w Redzie (w drodze powrotnej dzieci otrzymały 

posiłek w McDonald’s) 

• dyskoteki zorganizowanej na zakończenie ferii zimowych. 

W półzimowisku uczestniczyło 43 dzieci i młodzieży.  

 

2. W dn. 02.02.2018 r. wMiejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Iławie. odbyła się zabawa 

karnawałowa dla Pensjonariuszy Domu Dziennego. 

3. W dn. 08.02.2018 r. zorganizowano zajęcia z wykorzystaniem metod socjoterapii dla grupy 

dzieci (w wieku 7 -10 lat) korzystającej ze świetlicy. Zajęcia realizowane były w ramach projektu 

„Rodzina Miśków”. 

4. W dn. 09.02.2018 r. odbyło się uroczyste spotkanie rozdania paczek świątecznych                   

dla podopiecznych świetlicy oraz ich rodzeństwa. W spotkaniu uczestniczyli również     rodzice/ 

opiekunowie dzieci . Zapewniono poczęstunek, występy oraz zabawy. Uroczystość 

zorganizowana przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci oraz Kościół Chrześcijan Baptystów. 

5. W dniu 12.02.2018 r. zorganizowano pokaz makijażu i fryzur pt. ,,Piękna/Piękny w każdym 

wieku” dla pań i panów z Domu Dziennego Pobytu mieszczącego się przy Miejskim Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Iławie, natomiast  w dn. 13.02.2018 r. odbyło się pożegnanie 

 z karnawałem. Była to okazja do miłego spędzenia czasu we wspólnym gronie oraz czas 

radości przed nadchodzącymi chwilami zadumy i spokoju. Tego dnia przygotowano dla 

pensjonariuszy spotkanie śledzikowe, które przebiegło w bardzo radosnej atmosferze. 

6. W dn. 14.02.2018 r. w „MOPSIKU” odbyła się zabawa Walentynowa z konkursami, natomiast  w 

dn. 16.02.2018 r. zajęcia kulinarne, na których dzieci piekły gofry. 

 

 

Miejska Biblioteka Publiczna  

• 23.01- 04.02 – Ferie zimowe w bibliotece – 158 osób 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

• 23.01 – Dyskusyjny Klub Książki – „Madame” A. Libery – 7 osób 

Miejsce: Czytelnia Ogólna 

• 25.01 – Wycieczka. Grupa przedszkolna 4-5-latki – 14 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 
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• 25.01 – Ferie zimowe z biblioteką – Kolorowe zakładki – 11 osób 

Miejsce: Gminna Biblioteka Publiczna w Siemianach 

• 26.01. – Z ziemi  i z ognia – warsztaty ceramiki – 6 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 29.01. – Ferie zimowe z biblioteką – Piaskowe szaleństwo – 9 osób 

Miejsce: Gminna Biblioteka Publiczna w Rudzienicach 

• 30.01 – „Spotkanie z bajką” - 10 osób 

Miejsce: Samorządowe Przedszkole Nr 2 w Iławie  

• 31.01. – Ferie zimowe z biblioteką – Kolorowe zakładki – 16 osób 

Miejsce: Gminna Biblioteka Publiczna w Ząbrowie 

• 02.02. – Wycieczka. Grupa przedszkolna 3-4 latki – 21 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 02.02. – Spotkanie Koła Polskiego Związku Filatelistów – 4 osoby 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 06.02. – Dyskusyjny Klub Książki – Zakład Karny A. Forman ”Sługi Boże” – 8 osób 

Miejsce: Dyrektor 

• 07.02. – Spotkania z bajką: „O syrence Lence” – grupa przedszkolna  3 latki – 25 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 09.02. – Spotkanie Klubu Modelarskiego „Detal” – 7 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 10.02. – Spotkanie organizacyjne Iławskiego Klubu Szachowego „Fart” – 20 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa  

• 14.02. – Głośne czytanie – 105 osób 

Miejsce: Samorządowe Przedszkole Nr 4  

• 14.02. – „Randka w ciemno z książką” – 25 osób 

Miejsce: Wypożyczalnia dla Dorosłych 

• 14.02. – „Randka w ciemno z książką” – 27 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 14.02. – Dyskusyjny Klub Książki – 6 osób 

Miejsce: Zakład Karny w Iławie  
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• 15.02. – Klub Mam  i Malucha –Kreatywny maluch -  14 osób 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

 

• 15.02. – Biblioteczny Kalejdoskop – Samorządowe Przedszkole Nr 2 - 19 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 16.02. – Spotkanie z książką – „Tygrysek Irwinek i energia uważności” – 27 osób 

Miejsce: Samorządowa Szkoła Podstawowa Nr 3  

• 16.02. – Klub Niteczka – wielkanocne ozdoby – 6 osób 

Miejsce: Wypożyczalnia dla Dorosłych 

• 16.02. – Klub Miłośników Komiksów A4 – 6 osób 

• Miejsce: Pracownia Komputerowa  

 

Wystawy: „Zima”. 

Ponadto przeprowadzono 12 warsztatów z obsługi komputera, w których wzięło udział 48 osób oraz 

zajęcia z języka angielskiego i niemieckiego, w których uczestniczyły 802 osoby.  

Ogółem w okresie sprawozdawczym w Miejskiej Bibliotece Publicznej odbyły się 35 działań.  

We wszystkich formach uczestniczyło 1 401 osób.  

 

Iławskie Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

• 24.01.2018 r. – Turniej w ramach Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego  

Miejsce: sala gimnastyczna za szpitalem 

• 25.01.2018 r. –  Zimowy Turniej Halowej Piłki Nożnej kat. klasy 5-8  

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 27.01.2018 r. –  Mecz II Ligi Piłki Ręcznej pomiędzy ITS Jeziorak Iława – SMS ZPRP II Gdańsk  

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 28.01.2018 r. –  Amatorski Turniej Piłki Siatkowej “O Puchar Dyrektora Iławskiego Centrum 

Sportu, Turystyki i Rekreacji”  

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 31.01.2018 r. –  Turniej w ramach Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego  

Miejsce: sala gimnastyczna za szpitalem 
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• 02.02.2018 r. –  Mistrzostwa Iławy w Ice Crossie  

Miejsce: lodowisko 

 

• 04.02.2018 r. –  Turniej charytatywny w piłkę nożną na rzecz Łukasza Sółkowskiego 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 07.02.2018 r. –  Turniej w ramach Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 10.02.2018 r. –  Turniej Halowej Piłki Nożnej “Mały Jeziorak Cup”, rocznik 2010/2011  

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 10.02.2018 r. –  Mecz II Ligi Piłki Ręcznej pomiędzy ITS Jeziorak Iława – Borowiak Czersk  

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 11.02.2018 r. –  Turniej Halowej Piłki Nożnej “Mały Jeziorka Cup”, rocznik 2010/2011  

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 14.02.2018 r. –  Turniej w ramach Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego 

Miejsce: sala gimnastyczna za szpitalem 

 

Iławskie Centrum Kultury 

1. W dn. 27.01.2018 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się koncert kolęd i pastorałek  

w wykonaniu Kwintetu Dętego z solistami Reprezentacyjnego Zespołu Artystycznego Wojska 

Polskiego. 

2. W dniach 22.01. – 02.02.2018 r. odbył się cykl imprez dla dzieci i młodzieży  pod hasłem  „Ferie 

z ICK”.  W bogatej ofercie znalazły się bezpłatne projekcje filmowe, warsztaty rzeźbiarskie, 

warsztaty gitarowe, perkusyjne warsztaty tańca Snappy, warsztaty plastyczne, fotograficzne, 

Aikido oraz zajęcia wokalne.  

 

Zmiana quorum -wyszła radna Anna Zakrzewska. 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Burmistrz Adam Żyliński przedstawił informacje radnej Ewie Jackowskiej. Pol-Mak płaci dzierżawę w 

wysokości 1750 zł + VAT, druga firma FARM-TECH płaci 150 zł + VAT. Są to opłaty za grunt.  

Radna Ewa Jackowska zapytała, czy są to kwoty roczne, czy miesięczne? 
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Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że miesięczne. Firma FARM-TECH płaci tyle od wielu lat, 

burmistrz tego nie zmienia, firma jest tam jest tam tymczasowo i jest zobowiązana do wybudowania 

zakładu od podstaw w innym punkcie miasta. 

Radna Ewa Jackowska zapytała,  dlaczego z podpisaniem nowej 3 letniej umowy, kwota nie jest 

waloryzowana? Są to realne wpływy.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że grunty są tam rzeczą wtórną, główny koszt to budynek. 

Przypomniał etap zagospodarowywania zasobów terenu tzw. gospodarczego przekazanych przez ZK. 

Aby zachować te zasoby proponowano różnym partnerom by się tam lokowali za ceny symboliczne, aby 

zasoby przetrwały. Sytuacja zakładu się wahała, ostatecznie zakład nie pozostanie tam. Zakład nieźle 

prosperuje i wypełnia niszę gospodarczą, produkuje hale dla przemysłu drobiarskiego. Dotychczasowy 

właściciel ma 5 lat, aby przenieść zakład. Zaproponował, aby Rada Miejska podeszła do 5 letniej 

dzierżawy i do waloryzacji. 

Radny Tadeusz Lotz  zapytał o punkt piąty PIM, czyli przebudowy Domu Weterana na Miejską 

Bibliotekę Publiczną. Zadał pytania: 1. Czy rzeczywiście tam będzie biblioteka? 2. Czy to będzie 10-cio 

piętrowy dom, bo koszt dokumentacji to prawie 400 000 zł. Połowę wartości warta jest chałupka. 3. Czy 

znana jest kubatura Domu Weterana łącznie z byłą kotłownią i kubaturę obecnej Biblioteki Publicznej?  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że były starania, aby Dom Weterana przetrzymać jak najdłużej. 

Nie jest to łatwe zadanie obiekt jest systematycznie dewastowany. Były skargi mieszkańców. Ogłoszony 

został konkurs na zagospodarowanie przestrzeni publicznej. 10 000 mln zł to wartość przyszłej budowy 

według aktualnych kosztorysów. Budynek miał się pięknie komponować w aktualny drzewostan, nie ma 

więc mowy o 10-cio piętrowym budynku. Nowy budynek miał wykorzystać obecną kubaturę Domu 

Weterana. Jest to często warunek przy aplikacjach na modernizację i rozbudowę. Podobne rozwiązanie 

było na ulicy Jasielskiej przy adaptacji hali poprzemysłowej. Jest to kosztowne zadanie, ale nie ma innej 

możliwości na pozyskanie środków unijnych zaproponowanych przez Komisję Europejską. Koszt 

dokumentacji w wysokości niecałe 400 000 zł wynika z nagrody, jaka za pierwsze miejsce obok 25000 

zł otrzymywał zwycięzca, który miał prawo opracowywania dokumentacji na tym poziomie. Były robione 

prawie „ krwawe negocjacje” żaden wykonawca nie chciał się tego podjąć. Dyktował znacznie wyższą 

cenę. Tyle kosztują dokumentacje, nie ma na to rady. Za 400 000zł można wybudować domek 

jednorodzinny. Dotychczasowa biblioteka to 800 m2, nowa projektowana to ok. 2000 m2. Budynek jest 

wysoce satysfakcjonujący. Będzie jedną z najładniejszych kompozycji architektonicznych w mieście. 

Zaplanowana będzie prezentacja Radzie Miejskiej. Skarpa, przy ulicy Sobieskiego ma niesłychany 
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walor widokowy. Wszędzie poszukiwane są środki na realizację. Nie może być przeprowadzona w tym 

roku, jest tematem na kolejne lata, być może 2019, poszukiwania są nie tylko w klasycznym RPO, ale  

w programie polsko- rosyjskim. Został uruchomiony takowy program. Musi być miasto partnerskie z 

obwodu Kaliningradzkiego. Obok biblioteki będzie to miejsce intelektualnych spotkań, otwarte do 

późnych godzin wieczornych. 

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że pozostanie do rozwiązania dość kłopotliwy dojazd  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że dojazd jest kluczem do sprawy. Otwarcie od strony 

Sobieskiego jest wielkim bólem głowy, ale jest możliwy, jest przedmiotem projektu. Wjazd na parking od 

strony Sobieskiego na wysokości ul. Mickiewicza.  

Radny Włodzimierz Harmaciński  zapytał, czy inwestycja ma szansę być realizowana w najbliższym 

cztero, czy pięcioleciu? 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że już odbywają się starania w obwodzie Kaliningradzkim, 

fundusz polsko-rosyjski.  Program nowo - uruchamiany. Jest jeszcze możliwość pozyskania wolnych 

funduszy europejskich pod koniec ich wykorzystywania. Marszałek może szukać pomysłów na wydanie 

pieniędzy. Do tego celu trzeba przygotować dokumentację. Opracowanie dotyczące układu drogowego 

przy Domu Weterana będzie przedmiotem innego opracowania drogowców, ponieważ temat jest trudny. 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że nie widział tunelu pod rosnącymi drzewami.  

Radny Janusz Zaborowski zapytał o punkt 1 dotyczący zagospodarowanie terenu przy ulicy 

Jasielskiej. Plan wizualny jest zrobiony, czy spotkanie wniosło coś nowego.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że jest problem przy zagospodarowaniu terenu i lokowaniu 

budynku przy ulicy Wiejskiej. Na wysokości Terapii Zajęciowej ( Centrum Aktywności Społecznej) 

powstanie parking, cały kompleks ul. Jasielskiej jest analizowany, aby nie działać w oderwaniu. Pojawia 

się temat postawienia budynku prostopadle do ul. Wiejskiej. Był to powód spotkania i próba wyjścia z 

impasu, żeby rozwiązać problem w całości, między innymi z tego powodu może polec namiastka placu 

zabaw. Wszystko tam ulegnie przeobrażeniom. Miasto robi starania przejęcia pustego terenu wzdłuż 

muru, aby wykorzystać go w celach parkingowych.   

Radny Edward Bojko  zapytał, co będzie dalej z zakładem, w którym działa pan Hatała oraz pan 

Woźnicki. Budynek znajduje się w opłakanym stanie. Budynek kompleksowo trzeba by wykończyć. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że inna sprawa jest z panem Klukowskim, inaczej będzie z 

pozostałym budynkiem. Obydwu panom przysługuje prawo odkupienia swoich części. Nie jest określony 

termin takich działań. Inny temat to dwa baraki na Jasielskiej 1E i Wiejskiej 2D. Trzeba to uwolnić. 
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Według ostatnich planów powstanie tam sieć układu drogowo – parkingowego i zieleni, aby nie 

zagęszczać tamtego terenu. 

   

 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że ma na dzisiaj dwie interpelacje, jedna dotyczy Mazurskiej 2. 

Na styczniowej Sesji została uchwalona możliwość sprzedaży budynku. Przekazano wówczas 

informację, że wszyscy mieszkańcy mają już mieszkania zastępcze. Jednak dwie rodziny nie dostały 

mieszkań zastępczych. W mieszkaniach, z których zostały wysiedleni mieszkańcy zostały już zakręcone 

kaloryfery. Mieszkańcom, którzy zostali do dzisiejszego dnia nie złożono propozycji adekwatnej do 

stanu prawnego obecnego lokalu. Zapowietrzają się kaloryfery i jest zimno. Dlaczego na komisji 

przekazana została informacja, że wszyscy mieszkańcy dostali mieszkania i są usatysfakcjonowani, a 

radni nie mają się  martwić. Informacja jest niezgodna z rzeczywistością. Dwie rodziny jeszcze tam 

mieszkają. Kiedy mieszkańcy otrzymają mieszkania zastępcze, które będą odpowiadały stanowi 

prawnemu obecnie zajmowanych lokali? Do kiedy mają się wyprowadzić? Pierwsza wersja to termin do 

31 stycznia, a do 26 lutego, jeszcze te rodziny zajmują lokale. Ponieważ gro mieszkańców się 

wyprowadziło, to tym pozostałym warunki pogorszyły się. Temperatura -10oC. Czy miasto w jakiś 

sposób ma wpływ lub wymuszenie na właściciela Młyna, aby dostatecznie go zabezpieczył. Radna jest 

w posiadaniu nagrania, na którym w Młynie rozpalono ognisko. Sprawa była monitorowana przez 

policję. Czy miasto, obok trwają prace zlecone przez miasto, ma możliwość wymuszenia skutecznego 

zabezpieczenia uniemożliwiającego wejście bezdomnym i rozpalenie ogniska.   

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że na Komisji Oświaty w dniu 22, od z-cy dyrektora ICSTiR 

nieobecnego dzisiaj, radny usłyszał: miasto dokłada kasę do biegów ulicznych organizowanych przez 

Bricomarche. Pytanie do Skarbnik Miasta: czy jest to prawda? 

Skarbnik Ewa Moszczyńska powiedziała, że tak. 

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że radny jak organizuje zawody sportowe i nie jest w stanie dać sobie 

rady, to do pomocy bierze ludzi i im płaci, albo robią to za darmo. Natomiast Bricomarche wciąga ratusz 

i jeszcze bierze pieniądze. Gdyby zgłosiło się OSP lub koło gospodyń na Lipowym Dworze to radny by 

chętnie dołożył. Natomiast taki moloch nie jest Kopciuszkiem. Firma ma budżet 100 krotnie większy od 

ratusza. Jest to nieporozumienie i nie ważne jest, czy jest to 10 000 zł,  5 zł, czy 10 zł. W związku z tym, 
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że zadane na komisji pytanie zostało zignorowane, radny porosił panią Skarbnik o podpowiedź, jaka 

jest to kwota i dlaczego?  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że ma pytanie, przemyślenie związane z pomnikiem na stadionie. 

Jest wiadomym, że Iława była miastem niemieckim, które przekazane było w prezencie od wielkiej trójki 

w 1945 roku.  Dano nam obecne tereny, na których mieszamy, a zabrano kresy wschodnie. Dla radnej, 

jako historyka jest to problem, który powraca jak bumerang. Na pomniku nie ma płyty, o której zdjęcie 

domagał się Wojewoda i IPN. Płyta została skuta. Została tylko „gapa”. Info podaje, że jest to orzeł 

polski. Nie jest to orzeł polski tylko pruski. Cokół pomnika pozostał po żołnierzu, który tam stał. Nad 

powieszoną tam tablicą 100 rocznicy odzyskania niepodległości będzie wisiał orzeł pruski. Wyjście z 

tablicą było dobrym pomysłem, radna jest „za”. Uważa, że już z dawnej Iławy nie ma już nic. Armia 

Czerwona bardzo się postarała, aby tutaj niewiele pozostało. Przyjeżdżający goście, szukają książek 

Iława w dawnej pocztówce. Nie wiele jest z dawnej Iławy. Pomnik jest pozostałością po dawnych 

czasach. Na tym pomniku nie powinna wisieć tablica upamiętniająca 100 rocznicę odzyskania 

niepodległości.  

Radny Roman Brzozowski powiedział, że ma dwa zapytania (interpelacje).odczytał definicję – 

interpelacji. Interpelacja -  to przysługujące na mocy statutu danej jednostki samorządu terytorialnego 

indywidualny środek kontrolno- interwencyjny za pomocą, którego radny może domagać się od organu 

wykonawczego podjęcia określonych działań w sprawach jednostki samorządu terytorialnego w tym w 

szczególności udzielenia informacji na interesujący go temat. Pol-mak, słusznie mieszkańcy poczuli 

niepokój w demokratycznym kraju, chcieli wszystko wyjaśnić i otrzymali odpowiednie wyjaśnienie. 

Wypowiedziały się organy do tego powołane. W międzyczasie okazało się, że miała tam powstać 

fabryka czekolady. W ten sposób ludzie zostali na siebie „wpuszczeni”. Jeżeli jest to oficjalna nie tylko 

medialna informacja, to radny chce dowiedzieć się: z jaką firmą prowadzone były rozmowy, na jakim 

jest to etapie? Druga interpelacja, to strategia rozwoju wodociągów. Idzie to w dobrym kierunku. Tego 

typu plany zawsze są konstruktywne, nawet jak się nie da wszystkiego zrealizować.. Dzisiaj można 

przeczytać o kolejnej inwestycji; Centrum Usługowo - Handlowym. Inicjatywa ta bardzo podoba się 

społeczeństwu. Burmistrz kiedyś mówił, że Iława nie jest miejscem dla zakładów produkcyjnych tylko 

handlowo – usługowych. Wszyscy się cieszą, że w Iławie nareszcie ma być Mc Donald. Zapytał o 

szczegóły.  Trzecie zapytanie dotyczyło niedawno uchwalanego Statutu dla szkół podstawowych. SP 1 

jest szkołą im. Mikołaja Kopernika. Poprosił o zdjęcie tablicy z napisem „Szkoła im. M. Kopernika i 25- 

lecia PRL”. Tablica wisi na szkole wypisana złotymi literami. 
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Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że pierwszym temacie nawiąże do wypowiedzi koleżanki 

Eli. Pomysł zamontowania tablicy na 100- lecie odzyskania niepodległości jest do zastanowienia i 

rozważenia. Drugie pytanie dotyczyło firmy POL-MAK; w terminie wizyty radnych i po niej został 

zamontowany tłumik, odbyła się też kontrola WIOŚ-iu. Czy miasto ma informacje, jak wyszły wyniki? 

Ogólna informacja to taka, że urządzenie zadziałało bardzo skutecznie. Wyniki są dobre. Trzeci bardzo 

istotny temat, który może rzutować na koszty działania Wodociągów. Czy separatory, które są za 

ujściem do Jezioraka są systematycznie czyszczone i przez kogo? Poprosił o podanie dat czyszczeń. 

Są głosy, że nie są czyszczone, a nawet pewne elementy są demontowane, aby woda łatwiej spływała. 

Do jeziora Marzyńsko spływają wszystkie wody opadowe z ul. Smolki od strony szpitala, 1- Maja, nie 

ma tam żadnego separatora. Plan przestrzennego zagospodarowania nie pozwala na inne 

odprowadzenie, jest to w obszarze działania ujęć wodnych Wodociągów. Sprawę poruszano na 

zebraniu działkowców. Było zgłoszenie, że z brudnej wody osoba dostała na skórze parch. 

Radny Wiesław Burdyński podziękował burmistrzowi w imieniu swoim i kilkunastu osób za zdjęcie 

tablicy z pomnika. Wpłynie wniosek o umieszczenie tablicy upamiętniającej setną rocznicę odzyskania 

niepodległości. Gapa niemiecka nadaje się do usunięcia, a w zamian umieszczenie polskiego orła w 

koronie lub z poprzednich lat, gdy Polska wchodziła w odzyskanie niepodległości. Postawił wniosek. 

Część tego terenu była by dobrym początkiem do gruntownej rewitalizacji. W godzinach wieczornych 

tablica mogłaby by być podświetlana. Rok jest szczególny do zrobienia tego. Jest to kwestia do 

przemyślenia, radny nie oczekuje odpowiedzi.    

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że poruszy temat skrawka terenu 

przylegającego do muru więziennego. Temat był poruszany już przez pana Burmistrza. Dom, który jest 

własnością jednego z mieszkańców, rozebrane zostały tam baraki i warsztaty. Teren jest nadal źle 

uporządkowany, a mur wokół urąga dobrej wizualizacji.  Przy okazji wykonywania rewitalizacji dobrze 

było by zdopingować właściciela terenu do rozebrania murku, albo do lepszego uporządkowania. 

Odkupienie gruntu jest dobrym pomysłem.  

Radna Elżbieta Prasek  poprosiła Przewodniczącego MRM, aby przedstawił zmiany jakie tam zaszły. 

Radny Stanisław Milewski powiedział, że z 40 tysięcy mieszkańców 4 osoby powiedziały, aby 

zaistnieć, robią różne rzeczy. Gdzieś w salce katechetycznej, radny niedługo nie będzie mógł wejść 

ponieważ nie jest reprezentatywny jak inni. Jak ktoś chce zaistnieć to niech wejdzie na ratusz i skoczy. 

Trzeba zająć się ważnymi różnymi sprawami, a nie plotkami. Szumu jest wszędzie pełno, w rządzie, 

zmiana nazwy lotniska. Na swoim podwórku trzeba zająć się własnymi sprawami. Rada liczy 21 osób, 
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jak ktoś chce pokrzyczeć to niech krzyczy. Na pomniku trzeba zmienić tablicę, jak tak chcą. Trzeba 

wybić wszystkich ludzi, którzy kształcili się za komuny, przecież te szkoły nie były ważne. Rozebrać mur 

niech więźniowie przychodzą do nas. Radny słucha absurdy, które go oburzają.  

  

 

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że pomnik wzbudza wiele emocji, co człowiek to opinia. 

Burmistrzowi chodziło, aby pomnik ponad miarę nikogo nie poróżnił. Trzeba przez problem przejść 

„suchą nogą”. Nie jest to błysk odwagi ani stanowczości, miasto jest zobligowane terminem do 31 

marca, po nowelizacji ustawy, by tego aktu dokonać. Tablice 4 stron świata są udokumentowane i 

pokazane na przedwojennych zdjęciach. Nie odnoszą się do żołnierza wermachtu tylko żołnierza Armii 

Kajzera z pierwszego okresu wojny światowej i odnoszą się do trzech konfliktów militarnych: do 

pierwszej wojny światowej, wojny prusko- francuskiej i do roku 1866, gdzie rodziło się nowe państwo 

niemieckie w czasach Bismarcka. Był to hołd złożony żołnierzom pułku stacjonującego tu w Iławie, byli 

to również Polacy, był to okres zaborów. Ginęło mnóstwo Polaków szczególnie w wojnie prusko- 

francuskiej. Kilkadziesiąt tysięcy Polaków z rekrutowanych z tych terenów kończyło swój żywot z dala 

od miejsca zamieszkania. Zalecił daleko idącą ostrożność, jeżeli chodzi o ocenę tego pomnika. Nie zna 

historii gapy. Są tacy w Iławie którzy twierdzą, że ją znają. Jest to obiekt o takim charakterze, że warto 

go ocalić w tym lub innym miejscu. Dokonany został pierwszy ruch likwidacji tablicy, która jak się 

okazało nie była przyczepiona, tylko stanowiła nieoderwalną całość. Burmistrz zalecił, na czas mądrej i 

przemyślanej dyskusji przywrócenie strony podobnie, jak  w trzech pozostałych stronach, usunięcie 

wyrwy. Pomysł z 100-leciem odzyskania niepodległości jest jak najbardziej trafiony. Pomysł radnego 

Burdyńskiego, aby obiekt uczynić miejscem patriotycznych manifestacji jest trafiony. Co do gapy, czy 

orła jest jeszcze czas. Decyzja o losach i kształcie pomnika należy do rady. On powinien tam zostać 

ponieważ stanowi bardzo ważny element iławskiego krajobrazu. Budzi pozytywne namiętności wśród 

kibiców i czuwa nad rozgrywkami piłkarskimi. 

- pan Wojciech Szymański mur i ulica Jasielska, planowane jest udoskonalenie całego kwadratu, 

nadanie zupełnie innej rangi, zostały złożone wnioski o termomodernizację do RPO na wszystkie 

pozostałe budynki w tym miejscu. Jest do odkupienia teren od pana Dzika, który wkomponowuje się w 

miejsca parkingowe, ponieważ przybywa samochodów. To potrwa. 
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- odpowiedź dla pana Harmacińskiego, burmistrz nie zgadza się, że to 100-lecie i będzie to dysonans. 

Można się zastanowić nad orłem, ale miejsce jest najbardziej reprezentatywne w całym mieście.  

- POL-MAK , na wizycie nie było pana Brzozowskiego, burmistrz nie prowadził formalnych rozmów z 

ewentualnym inwestorem fabryki czekolady, usłyszał to od właściciela POL-MAK-u, z którym się 

przyjaźni ewentualny inwestor, a w obliczu histerii postanowił się wycofać z inwestycji. POL-MAK nie  

ujawnił, kto miał być ewentualnym inwestorem. Materia dla biznesu jest niezmiernie delikatna. 

Inwestycje w strefie ekonomicznej muszą spełniać wymagania ochrony środowiska i takowe POL-MAK 

spełnia. Przypomniał temat pana Wasiaka, który miał już zaprojektowany zakład w Iławie, dostał także 

dofinansowanie europejskie w ostatniej chwili, kiedy wybuchł kryzys musiał zrezygnować. W 2008 roku 

powiedział nie. Nie można na to nic poradzić. Należy pielęgnować każdą taką sytuację. Trzeba 

zdywersyfikować życie gospodarcze, nie można opierać się tylko na przemyśle stolarskim. Zaapelował 

o odrobinę cierpliwości i zaufania. Tu nikt nikogo nie ignoruje. Pan Pieńczewski sporządził raport na 

temat ilości terenów przemysłowych w mieście po obu stronach torów i rozproszonych po całym 

mieście. Wiąże się to z poprawą atrakcyjności i podniesieniem poziomu życia. Jest 79 ha 

przemysłowych do zagospodarowania. Każdy następny burmistrz musi zadanie realizować, aby uczynić 

Iławę atrakcyjniejszą. W latach 90 burmistrz był atakowany za publiczne wypowiedzi (niektóre są 

nieprawdziwe, wmawiane), że 30 000 miasto inwestuje tylko w turystykę. Takie miasto z turystyki nie 

wyżyje musi mieć zaplecze gospodarcze. Nie można na tym budować kapitału politycznego tylko 

działać w imię dobra społecznego. 

- separatory, są ogłaszane przetargi, czyszczone na bieżąco, odpowiedź będzie przygotowana 

pisemnie i przesłana na pana prośbę do wszystkich radnych.   

- kontrola WOŚ jest nie znana, nie ma dostępu do wyników. Miasto nie ma prawa, ani przywileju, żeby 

ogłaszać to publicznie, robi to zainteresowany zakład. 

- 25- lecie PRL, SP1 - jest do sprawdzenia. 

Radny Włodzimierz Harmacinski powiedział, że wielokrotnie podnosił kwestię pomnika Mikołaja 

Kopernika. Otoczenie murek jest załamany. Trwa to już którąś kadencję. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że ostatnio na interwencję mieszkańców został odnowiony krzyż 

milenijny nad Małym Jeziorakiem. Miasto reaguje na takie sygnały, ale pozostaje kwestia możliwości 

finansowych. Trzeba dołączyć do pakietu, aby zobaczyć co z tym zrobić. 

- Centrum Usługowo- Handlowe, projektant, który zaczął opracowywać ten teren wystąpił do nas z 

możliwością wjazdu od strony alei Jana Pawła II na wysokości cmentarza. Na co nie została wyrażona 
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zgoda. Jest mały pierścień zwany obwodnicą i wprowadzanie kolejnych wjazdów nie jest wskazane, 

projektowanie trwa dalej. Na przedstawionym projekcie jest kilka obiektów, parking, na rogu jest 

propozycja Fast food. W przyszłym tygodniu odbędzie się kolejne spotkanie. Dostawa towarów 

odbywać się może ulicą Zieloną lub Ziemowita.  

- Tadeusz Lotz – dofinansowanie biegów ulicznych. 12 000 zł. Stowarzyszenie Orka we współpracy z 

Bricomarche wystąpiła, jak co roku o wsparcie, otrzymali rutynowe wsparcie finansowe podobnie, jak 

inne Stowarzyszenia. Bricomarche daje swoją markę i ponosi nakłady. Nie ma w tym nic niewłaściwego. 

Każdy kto wystąpi i udowodni, że impreza cieszy się powodzeniem spotyka się ze wsparciem czasami o 

charakterze symbolicznym. Kwota 12 000 zł nie jest wysoka, wysiłek organizacyjny jest ogromny, 

impreza wpisuje się znakomicie w iławski kalendarz.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że działkę sprzedaje osoba prywatna. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że  osoba jest znana radnej. 

- ul. Mazurska, ludzie poczuli szansę na poprawę warunków lokalowych. Jedna postać wyjątkowo sobie 

pozwala, może dojść do eksmisji. Dopóki obiekty nie będą puste, to nie można ich sprzedać mimo 

wcześniejszej deklaracji o sprzedaży.  Mieszkańcy otrzymują cały czas kolejne propozycje. Jak kolejna 

odrzucą to trudno.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że dostał tylko jedną propozycję i to na warunkach ITBS.  

Burmistrz Adam Żyliński  powiedział, że miasto ma własny pogląd i poprosił radnych, aby w tak 

delikatnej materii było, jak najmniej podobnych sytuacji. Burmistrz sam bierze na siebie wszystkie formy 

niezadowolenia. W przypadku zamieszania się radnych będzie duże zamieszanie. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że mieszkaniec zwrócił się do radnej. 

Burmistrz Adam Żyliński  powiedział, że powstrzymuje się od komentarza na temat zachowania tego 

mieszkańca. 

- młyn, właściciel, monitoring, bezdomni, ognisko. Temat jest tematem gorącym, zostały podjęte próby 

dyskusji o ewentualne wykupienie, ale ze względu na zaporową cenę nie doszło do realizacji. Jest wiele 

przypadków w mieście, wymagających wsparcia nadzoru budowlanego. Burmistrz wyśle pismo do 

nadzoru budowlanego. Kłopot jest okropny, ponieważ za chwilę powstanie tam kraina szczęśliwości, 

atrakcyjny teren, a obok będzie straszydło, które wszystkich martwi. 

Radny Roman Brzozowski wspomniał jeszcze o fabryce czekolady. Sam jest przedsiębiorcą i 

poważny inwestor, który chce wybudować zakład zgodnie z projektem, nie wystraszą wcześniejsze 

protesty. Biznes kieruje się innymi prawami, albo jest interes, albo nie ma. Taka informacja obciąża 
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mieszkańców, że są winni za odejście poważnego inwestora. Jest etap, w który nie było żadnych listów 

intencyjnych w tym temacie, i mieszkańcy nie byli przyczyną. 

Burmistrz Adam Żyliński  powiedział, że nikogo nie obciąża, przekazał rzetelnie ogromne 

rozczarowanie właściciela POL-MAK-u, który pośredniczył w tej sprawie. Za Burmistrze wlecze się 

oskarżenie, że do Iławy nie wpuścił inwestycji Szweda. W gazetach były drukowane listy intencyjne dla 

inwestora, niestety ludzie sami ocenili to inaczej. Niby był w zmowie z ówczesnymi stolarzami, aby w 

Iławie nie pojawił się Szwed. Plotka żyje własnym życiem. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że chodzi o Szweda z czasów „Potopu”. 

Przewodniczący MRM Bartosz Bielak – powiedział, że w ostatnim czasie w radzie było bardzo dużo 

zmian personalnych. Niedługo odbędą się wybory uzupełniające. W statucie jest wymaganie, że trzy 

nieobecności z rzędu skutkują wykreśleniem z listy radnych. Były już jedne uzupełniające wybory. 

Wiceprzewodnicząca Natalia Pawlusz na ostatniej sesji z dnia 5.02.2018r. zadała pytanie na temat 

Zakładu Komunikacji Miejskiej z pomysłem na temat darmowych przejazdów dla uczniów w wieku od 7 

do 18 lat w godzinach porannych od poniedziałku do piątku. Podpisano wsparcie z Towarzystwem 

Przyjaciół dzieci i z Gminą Iława o udział w konkursie organizowanym przez Urząd Marszałkowski na 

dofinansowanie inicjatyw młodzieżowych w kwocie 10 000 zł, z której będą realizowane trzy inicjatywy. 

Dalszym problemem rady, co może wydawać się śmieszne jest logo.    

Ad.10. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że do Biura Rady Miejskiej w terminie, o 

którym mowa w Statucie Miasta Iławy nie  wpłynął wniosek mieszkańca o wystąpienie na Sesji. 

 

 

Ad.11. Komunikaty i oświadczenia 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  ogłosił, że kolejna sesja odbędzie się 26 marca, 

wstępnie kolejna planowana jest na 23 kwietnia 2018, godzina 12:00. 

Radny Tadeusz Lotz  zapytał przewodniczącego, czy jest możliwe, żeby na tak poważnej sesji wpleść 

krótką dla rozluźnienia humoreskę odnośnie poruszanego tematu. Radny w ostatnim czasie miał okazję 

przyjrzec się pracy trzech urzędów: iławskiego i dwóch ościennych. Chodzi o USC. Radnemu potrzebny 

był dokument na tzw. wczoraj. Spotkało go przyjemne zaskoczenie. Dokument można było uzyskać w 

ciągu 10 dni,  radny  miał dokument za 24 godziny. Pracownice USC są profesjonalistkami, same 
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mówią, że jak mogą to pomagają ludziom. Radny obejrzał jeszcze dwa urzędy i stwierdził, że Iława jest 

na większym stopniu wtajemniczenia, chociażby przez kolejkowy system rejestracji. W kraju nastąpił 

postęp, ponieważ kiedyś, aby uzyskać taki dokument z końca Polski to trzeba było tam pojechać. 

Dzisiaj wystarczy zadzwonić, wprowadzają do systemu i pobiera się dokument. Jako trzecią sprawę do 

pana Burmistrza radny zgłosił zastrzeżenie, że burmistrz nie zachował podstawowej zasady w pracy 

urzędu. Złamał parytet. Pracują same dziewczyny, kto im zrobi kawę.  

 

 

Ad.12. Zamknięcie obrad  LI Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania porządku obrad              

o godzinie  14.30 zamknął sesję i podziękował za przybycie. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

 

     Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Jolanta Kultys                                                                              /-/ Wojciech Szymański 


